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Zápis č. 3/2017 z jednání výboru České farmaceutické společnosti ČLS JEP, z. s., 

konaného dne 13. června 2017 v Hradci Králové od 16:00 do 18:15 hod. 

Přítomni: prof. Doležal, dr. Grodza, dr. Rotterová, dr. Malý, Mgr. Kotlář, prof. Jahodář a prof. Vlček. 

Omluveni: Mgr. Hojný, dr. Holub, prof. Solich, dr. Zajícová a dr. Lisá (předsedkyně revizní komise). 
 

Jednání vedl prof. Doležal. 

1. Úvodní slovo předsedy České farmaceutické společnosti (ČFS) 

Přivítání členů výboru a program jednání.  

2. Časopis Česká a slovenská farmacie (ČSF) 

Předseda ČFS se do konce června 2017 osobně setká s vedoucí redaktorkou ČSF. 

3. Hospodaření ČFS, sponzorské smlouvy, organizace 

Zpráva o hospodaření za rok 2017 bude členům výboru ČFS předložena do konce června 2017. 

4. Aktuální legislativa 

Výbor ČFS chápe oprávněné výhrady ČLS k nástavbovým lékařským oborům a věří, že dojde 

k úpravám, které budou široké lékařské veřejnosti více vyhovovat. Domníváme se však, že bude pro 

legislativní odbor Ministerstva zdravotnictví (MZ ČR) snadno řešitelné, aby se farmaceutické obory již 

neměnily. Předseda ČFS proto vyjádří formou dopisu adresového prof. Svačinovi stanovisko ČFS 

k případným změnám v nástavbových oborech specializačního vzdělávání (reakce na sdělení 

předsednictva ČLS JEP, z.s., zveřejněné v Newsletter ČLS JEP 2/2017).  

5. Návrh člena Vzdělávací rady MZ ČR  

Výbor ČFS navrhl do Vzdělávací rady MZ ČR PharmDr. Josefa Malého, Ph.D. 

6. Zpráva z Přednáškového odpoledne věnovaného polyfarmakoterapii a lékové adherenci 

Prof. Vlček informoval členy výboru ČFS o průběhu akce, v rámci které měli účastníci možnost 

diskutovat aspekty lékové adherence a polyfarmakoterapie s odborníkem evropského formátu (prof. 

Kardas z Polska). Dle názoru členů výboru ČFS by si tato mezioborová problematika zasloužila více 

prostoru i v rámci dalších akcí pořádaných pod hlavičkou ČFS.  

7. Zpráva z Pracovní skupiny pro elektronické zdravotnictví ČLS JEP, z. s.  

Dr. Holub se zúčastnil „veřejného slyšení“ v Senátu Parlamentu ČR. Termín 1. ledna 2018 pro 

povinnou preskripci platí. Odměna za řádek e-Rp bude 1,70, která se bude dělit mezi lékaře a lékárnu. 

Poměr zatím neurčen. Nadstavbové funkce jako kontrola duplicit, lékový záznam pacienta, přístup 

pacienta ke svému účtu atd. se budou asi rozbíhat pomaleji. I když SÚKL tvrdí, že zkušební provoz 

spustí od srpna. Plošné zkoušení by mělo začít na podzim v kraji Vysočina a Jihočeském kraji. 

8. Zpráva z Komise pro lékovou politiku a kategorizaci ČLS JEP, z. s. 

Dr. Malý informoval členy výboru o hlavních bodech plenární schůze Komise pro lékovou politiku a 

kategorizaci ČLS JEP, z. s. Zástupce Pracovní skupiny pro elektronické zdravotnictví ČLS JEP, z. s.,  

informoval o novinkách v oblasti e-preskripce. Je zřejmé, že klíčovým bodem bude přijetí legislativy a 

její výklad, v tomto však nepanuje mezi důležitými hráči shoda. Spolupráce mezi ČLS a SÚKL při 

zpracování posudků v rámci řízení o cenách a úhradách léčivých přípravků funguje k oboustranné 
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spokojenosti. Odborné společnosti tam mohou nepřímo ovlivňovat tato správní řízení. Poměrně 

značnou diskuzi vzbudilo sdělení zástupce Společnosti všeobecného lékařství zaměřené převážně 

na návrhy úprav (rozvolnění) indikačních a preskripčních omezení, která dle mínění této společnosti 

negativně ovlivňují poskytování zdravotní péče. Z diskuze vyplynulo, že u některých léčiv jsou stávající 

omezení neracionální. Plošné rušení omezení by se však mohlo vést k nesprávnému indikování řady 

léčiv (např. antiastmatika). Na druhou stranu je třeba konstatovat, že systém indikačních 

a preskripčních omezení byl primárně určen zejména k optimalizaci nákladů na terapii. 

9. Studentská vědecká konference 

Cenu za nejlepší studentskou vědeckou činnost v oboru farmacie v roce 2017 získala za práci 

„Attitudes towards treatment and knowledge of hormonal contraceptive users“ studentka 

Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové Veronika Fufaľová. Shodným ocenění byla vyznamenána 

studentka Farmaceutické fakulty VFU Brno Darja Bučková za práci „Vývoj vaginálních insertů na bázi 

silikonů“. Další informace jsou uveřejněny na webu ČFS. 

10. Členská základna 

Výbor ČFS schválil přihlášky 17 nových členů doručených od minulého jednání výboru ČFS 

do 12. června 2017. 

11. Konference a odborná setkání – připomenutí  

a. Technologické dny 

i. termín a místo: září 2017, Brno, 

ii. pořadatel: Sekce technologie léků ČFS a Vzdělávací institut Farmaceutické fakulty 

VFU Brno. 

b. XXXIII. lékárnické dny 

i. termín a místo: 6.–8. 10. 2017, Znojmo, 

ii. pořadatel: Sekce lékárenství ČFS. 

c. LXIV. sympozium z historie farmacie 

i. termín a místo: 1. 11. 2017, Psychiatrická nemocnice Bohnice, Praha, 

ii. pořadatel: Sekce dějin farmacie ČFS. 

d. 21. kongres nemocničních lékárníků 

i. termín a místo: 16.–18. 11. 2017, Brno, 

ii. pořadatel: Sekce nemocničních lékárníků ČFS. 

e. XIX. sympozium klinické farmacie René Macha 

i. termín a místo: 24.–25. 11. 2017, Mikulov, 

ii. téma: terapie revmatických onemocnění a léčiva ovlivňující imunitu, 

iii. pořadatel: Sekce klinické farmacie ČFS a Katedra sociální a klinické farmacie 

Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové. 

f. Pravidelné přednáškové večery nebo pracovní odpoledne v Brně, Hradci Králové, 

Ostravě, Praze a ve Zlíně. 

g. Další akce na www.cfs-cls.cz/Co-se-deje/Kalendar-udalosti/. 

https://www.cfs-cls.cz/Co-se-deje/Aktualne/Probehlo-LXII-sympozium-z-historie-farmacie/
http://www.faf.cuni.cz/SympoziumKF2017/
http://www.cfs-cls.cz/Co-se-deje/Kalendar-udalosti/
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12. Různé 

Výbor ČFS blahopřeje PharmDr. Petru Horákovi ke zvolení prezidentem EAHP a přeje mu mnoho 

úspěchů v této náročné roli. 

V červnu 2017 byla spuštěna anglická verze webových stránek ČFS.   

Výbor ČFS se shodl na nutnosti vyjádřit formou dopisu adresovanému MZ ČR nesouhlas s rozšířením 

kompetencí zdravotních sester o možnost indikovat volně prodejná léčiva bez souhlasu lékaře. 

Výbor ČFS pověřil předsedu ČFS, aby se znovu obrátil s dotazem na objasnění stanoviska MZ ČR k 

typu vzdělání, které je požadováno pro přípravu radiofarmak na odděleních nukleární medicíny. ČFS 

předpokládá, že kvalifikačním požadavkem bude ukončené magisterské vzdělání na farmaceutické 

fakultě. Podle našich zkušeností se praxe v jednotlivých zdravotnických zařízeních liší a chybí jednotný 

závazný výklad. Výbor ČFS chce pomoci k nápravě této situace a poskytnout stanovisko členům ČFS, 

popř. i personálním útvarům zdravotnických zařízení. 

Výbor ČFS ve spolupráci s Farmaceutickou fakultou UK zorganizuje na přelomu února a března 2018 

slavnostní setkání u příležitosti životního jubilea prof. Jana Solicha. 

Výbor ČFS schválil účast dr. Janů na kongresu Evropské společnosti pro enterální a parenterální výživu 

(ESPEN), náklady spojené s účastí nebudou hrazeny ze zdrojů ČFS. 

Výbor ČFS schválil účast čtyř osob ze Sekce nemocničních lékárníků (Mgr. Dlouhá, dr. Krajčová, dr. 

Papiež, Mgr. Schreierová) na dvou „EAHP Academy Seminars“, které se uskuteční v září 2017 ve 

Vídni. Z rozpočtu ČFS bude uhrazeno cestovné, ostatní náklady hradí EAHP. 

Mgr. Kotlář informoval členy výboru o sněmu Mladých lékárníků, z. s., kde zastupoval předsedu ČFS 

a představil role a činnosti ČFS. 

Na promocích absolventů FaF UK v Hradci Králové bude dne 30. června 2017 ČFS zastupovat prof. 

Vlček. 

13. Příští jednání výboru ČFS 

Příští jednání výboru se uskuteční na září nebo říjnu 2017. 

 
 

14. června 2017    zapsal: J. Malý 

 kontrolu provedl: M. Doležal 

 


